

通

NEWSLETTER

訊



© The Trustees of the British Museum

07 — 09
2 0 1 8

香港歷史博物館
Hong Kong Museum of History

特備節目 Special Programmes

「樂·憶古蹟」社區音樂會系列

Musicus Heritage Community Concert Series

7/7 (六Sat)

下午2:30—3:30pm

下午4:30—5:30pm

需預先於網上登記

Advance online registration required

垂誼樂社將於瑰麗堂皇的白廳舉行音樂表演，以孫中山先生的革命足跡為引子，利用中西樂曲回溯孫中山先生旅居海外、為革命四處奔走的歲月。

Musicus Society will present musical performances in the magnificent White Hall in the Museum. Inspired by the traces of Dr Sun Yat-sen's revolutionary campaign, the concert will narrate the years Dr Sun spent abroad fighting for the revolutionary cause with selection of Western and Chinese music.

登記網址 Registration website: <https://musicus-heritage-concert-drsunyatsenmuseum.eventbrite.hk>



「趣遊孫中山成長之路」導賞團

"Revisiting Dr Sun Yat-sen's Youth Journey with Fun" Guided Tour

22/7、19/8 (日Sun)

上午11:00am—中午12:00nn

需預先報名

Advance registration required

這個導賞團讓導賞員利用流動應用程式，帶領參觀者漫遊孫中山史蹟徑，了解孫中山先生在香港學習及參與革命運動的史蹟。

In this guided tour, our docent will walk along Dr Sun Yat-sen Historical Trail with participants. Utilising a mobile application, participants can learn about Dr Sun's education and revolutionary activities in Hong Kong.



「屯門中山公園及中山紀念公園」考察活動

Study Tour on "Chung Shan Park in Tuen Mun and Sun Yat Sen Memorial Park"

23/9 (日Sun)

下午2—4:30pm

郭錦洲博士 (香港浸會大學歷史系講師)

Dr Kwok Kam Chau (Lecturer, Department of History, Hong Kong Baptist University)

需預先報名

Advance registration required

是次考察活動由專家帶領參加者遊覽兩個紀念孫中山先生的公園，實地介紹兩個公園的歷史及紀念孫中山先生的作用。

In this field trip, the expert will take participants on a visit to two parks built in memory of Dr Sun Yat-sen and introduce to their history and function as tributes to Dr Sun.



講座
Lectures

紀念館每月其中一個週末於地下高層展覽廳舉行不同題材的講座，讓公眾加深認識香港及中國近代歷史。每節座位40，先到先得，費用全免。

On one weekend each month, we host lectures on different topics in the Special Exhibition Gallery on the Upper Ground Floor to give members of the public a deeper understanding of Hong Kong and modern Chinese history. Each lecture offers 40 seats free of charge on a first come, first served basis.

講座內容並不代表紀念館立場。

The Museum makes no representation concerning the contents of the lectures.

賞藝術，遊古今：更新後的孫中山史蹟徑

Art Across Time: Dr Sun Yat-sen Historical Trail After Revitalisation

28/7 (六Sat)

下午3-5pm

謝錦榮先生及朱國勇先生（孫中山史蹟徑更新項目客席策展人）

Mr Kenneth Tse and Mr Steven Chu (Guest Curators, Revitalisation Project of the Dr Sun Yat-sen Historical Trail)

漫談中西區的傳統行業與老舖

Revisiting the Traditional Industries and Old Shops of Central and Western District

4/8 (六Sat)

下午3-5pm

黃競聰先生（長春社文化古蹟資源中心副執行總監）
Mr Desmond Wong (Assistant Executive Director,
The Conservancy Association Centre for Heritage)

休憩空間與歷史記憶：全球中山公園研究

Leisure Space and Historical Memory: Research on Sun Yat-sen Parks in the World

22/9 (六Sat)

下午3-5pm

何頌衡先生（前香港浸會大學中山公園研究團隊研究助理）
Mr Vincent Ho (Former Research Assistant, Research
Team of Sun Yat-sen Parks in the World, Hong Kong
Baptist University)

王信嫻女士（香港浸會大學圖書館高級助理館長兼數碼
及多媒體服務組主管）

Ms Rebekah Wong (Senior Assistant Librarian and
Head of Digital and Multimedia Services, Hong Kong
Baptist University)

